
 

Zápis z pravidelného jednání PS PPP 

dne 22. 5. 2024 

 
 
Agenda:  

- Meziresortní skupina,  

- Vázaná živnost 

- Třístupňový model psychoterapie 

- Lékařská psychoterapie 
- Meziresortní skupina PPP 
- PR psychoterapie 

 
Meziresortní skupina 

 

- report Dan Krejcar, skupina má zástupce z MPSV, nová členka, referovala, že MPSV chce téma 
řešit 

- František Matuška představil na MPS PPP mail paní Kovaříkové z MPO, kdy stanovisko MPO je, 
že by to měla být oblast ošetřená samostatným zákonem 

- v rámci skupiny nebude problematika již řešena 

 

 
Vázaná živnost  

 

- Proběhl kulatý stůl v Parlamentu, prezentace, hodně lidí, bude další kolo do léta.  

- Poslankyně Decroix byla pořadatel, organizátor platformy pro debatu. 

- Návrh šel všem zúčastněným na kulatém stole. Návrh je dostupný na webu. Odkaz na web, 

HOME | Návrh zákona o psychologických a psychoterapeutických službách | Česko 

(komorapap.cz) 

- Juraj Rektor se domnívá, že komoře se musí zabránit.  

- Skupina nyní nemá dostatek informací, aby se k tématu vyjádřila.  

- František Matuška doplnil, že návrh byl rozeslán k vyjádření.  

 

Info o aktuální akci na vládě – seminář o duševním zdraví v mezinárodním kontextu 

 

- Martin Holý informoval, že tam nepřednáší žádný lékař 
 
Lékařská psychoterapie 

- Juraj Rektor – v dubnu jsme připomínkovali návrh MZ, tento týden by to OLP mělo projednávat 
s legislativci.  

- Martin Holý doplnil, že v pátek od 10 je akreditační komise.  
 
Třístupňový model psychoterapie 
 

- Tomáš Petr: Dvě konstruktivní schůzky se zástupci pojišťoven, registrační listy, sedm výkonů, 
plánování projednání v červnové poradě k sazebníku výkonů, stále možnost platnosti od 1. 1. 
2025, ale je to nejisté. Důstojný a dobrý kompromis.  

https://www.komorapap.cz/
https://www.komorapap.cz/


- Příprava - jednička a trojka je v pořádku, dvojka, psychoterapeutické konzultace, je nedostatek, 
nutné udělat kurz. K doplnění Pavel Král? Asi týdenní kurz.  

-  

- Martin Holý: Neprojednaly se výkony v březnu, první projednání konec dubna, je důležité, aby 
do toho vstoupilo MZ a postavilo se za platnost od 2025. 

- Pracovníci s kurzem mohou být nositeli výkonu.  

- Dan Krejcar popsal, že skončil první běh kurzu pro sestry, další probíhá, listopad/prosinec začne 
další. Jsou domluvení trenéři, místo….(Ondra Plecháček, Jana Adámková), končí Kožnar a 
Dymáková, první byla Katka Holá a Roubíček 

- Zatím má akreditaci IPVZ, ale může to akreditovat kdokoliv 

 

PR psychoterapie 

- Martin Holý sdílel informace o propagaci duševního zdraví na NZIPu 

- Juraj Rektor – adresář z NZIPu vychází ze zúženého národního registru hrazených zdravotních 
služeb, Martin Holý navrhl vyfiltrovat na tu autorskou nesmluvní odbornost.  

Možná bychom mohli požádat p.  ředitele Duška? 

Juraj Rektor doplnil, že mnozí psychiatři mají nasmlouvanou psychoterapii 910, ale nedělají ji. 

- Jsou tu na NZIPu odkazy na weby AKP, ČAP, terapie.cz 

- Martin Holý upozornil, že přes všechny nevýhody státních databází by NZIP mohl být 
nejstabilnější a dlouhodobě udržovaný. 

 

- Debata o PR začala debatou o informacích pro zájemce o profesi psychoterapeuta, to na NZIP 
není 

- Dan Krejcar – nutná osvěta na fakultách.   

- Martin Holý to se týká lékařů, nemáme tvrdá data, ale zdá se, že z Brna a Ostravy psychiatři 
přibývají.  

  

- František Matuška – vrátit se k myšlence zrevidování studijních plánů, zkrátit studium?  

 

 

Paloušová: Ukrajinská žena, psycholog ve zdravotnictví, 3 roky Ing, pak 2 roky mgr. psychologického 
směru, někde v Olomouci nebo Brně ji zařadili do specializace.   

 
Martin Holý sdělil, že avizované prohlášení skupiny ke vzdělávání připravil a zaslal Danu Krejcarovi a 
Ivaně Svobodové. Dotaz na Ivanu Svobodovou – kam se dostalo vyjádření k potřebě zachovat kvalitní 
vzdělávání psychoterapeutů?  
Juraj Rektor pojmenoval, že nyní je příprava náročnější než dříve může to být demotivující.  
 
P. Král uvedl podrobnosti k případu Ukrajinky. Stále se to řeší. Vzhledem ke špatnému signálu nebylo 
slyšet podrobnosti.  
 
Otázka vzdělávání klinických psychologů. Pavel Král se domnívá, že by bylo vhodné apelovat na 
urychlené přijetí vzdělávacího programu nebo na usnesení, že se nic měnit nebude. Aktuální stav 
přináší nejistotu.  
 
IPVZ dostalo od MZ info, že vzdělávací program by měl jít do porady vedení, otázka je akreditace. Pan 
ministr by rád šel spíše cestou doporučení než povinnosti. Skupina se tedy nebude k tomuto 
vyjadřovat.  



 
Tomáš Petr vznesl dotaz, jak to vypadá s kurzem psychoterapeutické konzultace, jestli IPVZ má ambici 
kurz realizovat. Pavel Král reagoval, že IPVZ dostalo od MZ tři úkolové listy pro přípravu akreditace ke 
kurzům psychoterapeutické konzultace, intervence a ještě jeden do konce srpna. IPVZ bude potřebovat 
pomoc, naplánuje se schůzka s náměstkyní Martiňákovou. 
Starý kurz se jmenuje psychoterapeutické dovednosti. Vstupní podmínkou tam byla psychiatrická 
sestra, jiné sestry nedostanou certifikát. Nový kurz je i pro všeobecnou sestru, je třeba co nejrychleji 
připravit nový kurz. Tomáš Petr navrhuje již podzimní kurz neotvírat, rychle akreditovat nový a na 
podzim nebo v zimě otevřít ten nový.  
Dan Krejcar je garant toho starého a nebude garantem nového a neví, kdo to garantuje. Pavel Král by 
se také klonil k překlopení podzimního kurzu pod novou akreditaci.  
Jan Praško se také kloní k tomu, aby kurz aspoň zpočátku, byl dělán pod IPVZ. Pokud se povede 
akreditace, přihlášené účastníky bychom informovali, že certifikát dostanou jen psychiatrické sestry.  
František Matuška zhodnotil, že se v diskuzi míchá koncepční práce (to je zadání pro skupinu) a 
výkonově praktická. Podle něj by to skupina měla vymyslet a předat dál.  
 
Úkol: Pavel Král projedná překlopení kurzu s náměstkyní Martiňákovou.  
Dotaz na Ivanu Svobodovou – kam se dostalo vyjádření k potřebě zachovat kvalitní vzdělávání 
psychoterapeutů?  
 
Další termín jednání 4. 9. 2024 
 
 
 


